
Oświadczenie złożone 
przez senatora Waldemara Kraskę 

Oświadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz 

Szanowna Pani Minister! 

Zwracam się z prośbą o umieszczenie na nowej liście leków refundowanych insuliny Lantus. 
Zwróciła się do mojego biura chora z dokumentacją stwierdzającą, iż w jej przypadku nie ma 
możliwości ustabilizowania cukrzycy typu I bez podawania tej insuliny. Chora jest leczona 
z powodu cukrzycy typu I od ponad czterdziestu lat i mimo zastosowania różnych wysoko 
oczyszczonych insulin nie udało się zadowalająco ustabilizować cukrzycy. Dopiero 
zastosowanie insuliny Lantus doprowadziło do wyrównania poziomu cukru. Koszty leczenia tą 
insuliną przerastają możliwości finansowe chorej - jej miesięczne dochody to renta w wysokości 
670 zł, z czego 400-500 zł wydaje na leki. Ze względu na stan chorej (zaburzenia widzenia, 
zaburzenia wchłaniania) zastosowanie leczenia pompą insulinową byłoby bardzo trudne (stała 
kontrola cewnika, stosowanie bolusów prostokątnych). 

Proszę o odpowiedź, jaka jest możliwość refundowania insuliny Lantus oraz ewentualna 
możliwość refundacji indywidualnej. 

Z poważaniem  
Waldemar Kraska 
senator RP 
 


